The basis of administrative law:   
    اساس القانون الاداري
  The basis for administrative law is the idea of ​​a general facility.
ان أساس القانون الاداري هو فكرة المرفق العام:
     The public facility is the activity that the state undertakes directly or entrusts it to others, but under its supervision, control and direction to meet needs of public interest in order to achieve the public interest.                                                             
المرفق العام هو النشاط الذي تتولاه الدولة مباشرة او تعهد به الى اخرين ولكن تحت اشرافها ومراقبتها وتوجيهها لتلبية حاجات ذات نفع عام تحقيقاً للصالح العام .
Its elements are:   
وعناصره هي :
A- A public utility is a project undertaken directly or indirectly by the state or by persons of public law, but under its supervision and direction.
1- المرفق العام مشروع تتولاه الدولة او اشخاص القانون العام بشكل مباشر او غير مباشر ولكن بأشرافها وتوجيهها .

B- It aims to meet needs of public interest and aims to achieve the public interest.
ب - يهدف الى تلبية حاجات ذات نفع عام وغايتها تحقيق المصلحة العامة .
Individual projects are not considered public utilities, even if they serve the public interest, as well as government projects whose purpose is profits and money
فالمشاريع الفردية لا تعتبر مرافق عامة وان كانت تخدم الصالح العام وكذلك المشروعات الحكومية التي غايتها الارباح والاموال .
